
ای گـل تـو زجمعیـت گلـزار چـه
دیدی؟

حسن بنی طبا

ای گل تو زجمعیت گلزار چه دیدی؟

بیست وهشت سالش بود که با پسرعموی پدرش ازدواج کرد اما تقریبا
دوماه پس از زندگی با همسرش به خانه پدرش بازگشت ودرنهایت 9 ماه
بعد جداشد او با هیچکس درباره علت جدایی خود سخن نگفت ولی شاید
بتوان علت جدایی اش را از این غزلی که خودش سروده است فهمید
بخصوص اینکه اینرا هم بدانید شوهرش رئیس شهربانی کرمانشاه بوده

است:

ای گل تو زجمعیت گلزار چه دیدی؟

جز سرزنش وبدسری خار چه دیدی؟

رفتی به چمن لیک قفس گشت نصیبت

http://iranstar.com/2017/03/17/%d8%a7%db%8c-%da%af%d9%84-%d8%aa%d9%88-%d8%b2%d8%ac%d9%85%d8%b9%db%8c%d8%aa-%da%af%d9%84%d8%b2%d8%a7%d8%b1-%da%86%d9%87-%d8%af%db%8c%d8%af%db%8c%d8%9f/
http://iranstar.com/2017/03/17/%d8%a7%db%8c-%da%af%d9%84-%d8%aa%d9%88-%d8%b2%d8%ac%d9%85%d8%b9%db%8c%d8%aa-%da%af%d9%84%d8%b2%d8%a7%d8%b1-%da%86%d9%87-%d8%af%db%8c%d8%af%db%8c%d8%9f/


غیراز قفس ای مرغ گرفتار چه دیدی؟

ای شمع دل افروز توبا این همه پرتو

جز مشتری سفله به بازار چه دیدی؟

اوکسی بود که پیشنهاد رضاشاه را برای تدریس ملکه و ولیعهد
نپذیرفت ومدال لیاقت اورا هم قبول نکرد چراکه به قول خودش
ایستادگی اودربرابر استبداد اجازه چنین کاری را به او نمیداد حالا
فکرش را بکنید که چنین زنی را به یک افسر شهربانی بدهند معلوم
است که چنین شمع دل افروزی بااین همه پرتو نمیتواند به عنوان
همسر درکنار مردی قرار گیرد که کمر به خدمت جهل واستبداد بسته

بود.

بله ، امروز چهارشنبه 25 اسفند روز تولد مشهورترین وبزرگترین
شاعر زن ایرانی یعنی “پروین اعتصامی” است که به قول شهریار یکی
از نوابغ ادب است ومن به این مقدار خواستم فقط یادی از او کرده
باشم شاعری که به قول خودش هرچه خواهی سخنش شیرین است اما صاحب
آن همه گفتار امروز سائل فاتحه ویاسین است برای همین دوستان به

که ز وی یاد کنند چرا که دل بی دوست دلی غمگین است.

آری دل بی دوست دلی غمگین است. نمیخواهم درآستانه سال نوو
درآستانه تولد بانوی دوعالم حضرت فاطمه زهرا سلام ا…علیها که
امسال با سال نو همزمان شده است حرفهای ناراحت کننده بزنم اما
واقعا ناراحت میشوم وقتی مبینم که بعضی بچه ها عید که میشه
نمیدانند عید رادرکنار مادرشان بگذرانند یا درکنار پدرشان
وناراحت میشوم وقتی میبینم که بعضی از خانواده ها چنان ازهم
گسیخته وپراکنده هستند که سفره هفت سین هم با همه جاذبه اش
نمیتواند آنها را دور هم جمع کند وهرعضوی ازخانواده برای خودش
درگوشه ای تنها ومنزوی است ویا باکسانی است که هیچوقت نمیتوانند

برای او جای خانواده را بگیرند.

به نظر میرسد که خیلی از طلاقها بخاطر اینست که زن وشوهر از همان
اول بهم نمی خورده اند یا به اصطلاح کفو وهمتای هم نبوده اند مثل
همین پروین اعتصامی که اورا به یک افسر پلیس شوهر داده بودند. یا
بلاتشبیه مثل حضرت فاطمه زهرا علیها السلام که اگر یکی مثل حضرت
علی علیه السلام نبود دیگر کسی نبود که شایستگی ولیاقت همسری آن
حضرت را داشته باشد بنابراین خوب است خانواده های محترم ازهمان
اول این را درنظر داشته باشند که خانم یا آقایی را که میخواهند



به عروسی یا دامادی خود قبول کنند ازهر حیث به خانوده آنها بخورد
البته هیچ چیزی صددرصد نیست ولی بالاخره تاآنجا که میشود بایستی

این مساله همکفو بودن را رعایت کرد.

خوب دیگر چیزی به پایان سال خورشیدی نمانده است همانطور که اشاره
کردم امسال شب سال نوبا شب ولادت حضرت فاطمه زهرا سلام ا… علیها
مصادف شده است ومااین را فال نیک میگیریم ودعا میکنیم که خداوند
متعال به آبروی قرآن واهل بیت (که این دوهم همتای یکدیگرند ویکی
بدون دیگری برای هدایت کافی نیست) روزی همه مارا درسال جدید

سلامتی و وسعت رزق قرار دهد.

سال نو را هم خدمت همه شما عزیزان تبریک میگویم.

 


